
Tentativ Dagsorden
Skolebestyrelsesmøde Vestre Skole d. 24.09.2024 18:30 - 21

Afbud:

(o): orientering
(d): drøftelse
(b): beslutning

1. Valg af referent: AH

2. Godkendelse af dagsordenen:
Udskyde punktet med forretningsorden

3. (o)Skolens ledelse (20 min.)
○ Læsedag Godt initiativ fra vores læsevejledere - fantastisk dag,

inspireret af FNs læsedag, venskabsklasser
○ Besøg af SB på forældremøder. Gode tilbagemeldinger - professionelt

indtryk af SB(godt med fælles manus-ensartethed)
○ Trivsel på mellemtrinnet (Forskningsprojekt) Aarhus Universitet projekt

- været i gang i 14 dage-projektet følger 5.årgangs elever både i
skolehverdagen og fritidsdelen. Der følger rapport senere..

○ Status på process m. ansættelse af pædagogisk leder
Der er ansat ny pæd.leder. Det bliver officielt senere

4. (o) SB formand (10 min.)
○ Høringssvar vedr. budget 2025: respons på fælles høringssvar og

proces vedr. budget 2025. Har stor vægt, at vi som SB laver fælles
front. Budget 2025 ser bedre ud end først frygtet.

○ Mødeplan for det kommende år - har vi et hængeparti?

5. Elevråds- og Personalerepræsentanter (15 min.)
Elevrådsmøde i går - ideer/ ønsker: Fedt med de udeområder, skolen har, fedt
med MIF banerne, dejligt med de store klasselokaler, positivt at eleverne må
forlade skolen i pausen.
Ønsker: skolepatrulje om morgenen - måske ide ved Pøtsø-stien, bedre
læringsrum/ møbler, EB fodboldturnering, gerne mulighed for mobilerne i
pausen, gerne arrangere en fællesdag for hele skolen, æbleskivesalg til jul,

Medbragt idekatalog til hvordan skolepatruljen kunne realiseres,



SB følger op på den beslutning, der er lavet i forhold til vej-ændringer/
vej-bump - og undersøger nærmere omkring muligheder for skolepatrulje
Kristian indleder undersøgende arbejde omkring ovenstående punkter sammen med
elevrådet.

Medarbejderrepræsentant: haft en flok 6.årgangs elever til kursus i legepatrulje. Der
er legepatrulje hver dag i den store pause. Hvor de store elever laver aktiviteter for
de yngste i skolegården/ salen. Nick og Steen er tovholdere på legepatruljen. De
ældste elever får et socialt arrangement som belønning.
Det kører rigtig godt i SFO-delen. De nye 0.klasses elever er kommet godt i gang i
SFO. Fungerer rigtig godt, at de nye elever kommer i ugen før skolestart.
God ny 4.årgang i klubben - de vil gerne aktiviteterne, men de vil også gerne sidde
med deres telefoner. Klubben håndhæver lige nu deres “skærmfri-fredag”.
Medarbejderne hilser en debat i SB omkring brugen af mobiltelefoner velkommen

6. (o) Henvendelser til SB (10 min)
○ Stole (skolemøblernes beskaffenhed) Bestyrelsen var på rundtur og se

hele skolen og møblementet. Punktet blev drøftet og herunder hvordan
skolen prioriterer budgettet. Nogle årgange er der indkøbt til. Der
arbejdes videre med ideer til, hvordan der evt. kan skaffes luft i
økonomien til det.

○ Skærmbrug i skole og SFO/klub kunne være relevant at tage fat på
det - og gået skolens retningslinjer fra 2019 efter. Inddrage de
erfaringer, vi har fra lærere mv.

7. Forretningsorden og årshjul v/ Kim (10 min)
(d/b) Den tidligere skolebestyrelse har tilbage i 2022 truffet beslutning om
gældende forretningsorden. Tiden er til en gennemgang og evt. justering af
forretningsorden/årshul
https://docs.google.com/document/d/1WdGcRR6UuorNuLpQ1I9fDkw6b9sjJb
Ffnkjnk4UEOjc/edit

8. (b) Skolebestyrelseskursus mandag d. 30.9. kl. 17-21 på Silkeborg
Ungdomsskole, Oslovej 2 v/Kim (5 min.)
Der afholdes kursus for skolebestyrelserne - se programmet her:
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/dialogforum-skole/kursusmateriale

a. Drøftelse og beslutning: Ønsker skolebestyrelsen at deltage i kurset
(tilmeldingsfrist d. 24.9.)

Alle føler de er klædt på til skolebestyrelsesarbejdet takket være Kims oplæg sidste
gang. Så ingen deltager i arrangementet

https://docs.google.com/document/d/1WdGcRR6UuorNuLpQ1I9fDkw6b9sjJbFfnkjnk4UEOjc/edit
https://docs.google.com/document/d/1WdGcRR6UuorNuLpQ1I9fDkw6b9sjJbFfnkjnk4UEOjc/edit
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/dialogforum-skole/kursusmateriale


9. (o/d/b) Senere mødetid v/ Dennis og Kristian (15 min.)
Den tidligere skolebestyrelse har haft indgående drøftelser af perspektiverne
v. senere mødetid, og på SB-møde d. 2.4.2024 var indstillingen, at senere
mødetid kunne afprøves i anderledes uger.

a. Input vedr. senere mødetid på forældremøde v/Dennis
b. Perspektiver og status vedr. senere mødetid i lyset af SB-møde d.

2.4.2024
https://docs.google.com/document/d/1koqtyZ0QVMc6tiDuovTEURyest
VtuzzutoUT_HmDq6Q/edit

Input fra forældre på 8.årgang, der har bragt forslaget om senere mødetid til debat.
- se linket til tidligere referat, da det blev diskuteret i foråret i den gamle SB.
- input fra elevrådet: alle vil gerne møde senere, men ingen har lyst til at dagen

skal blive lang i den anden ende. Eleverne oplever egentlig også, at de er
mere friske om morgenen.

- søvnforskning peger på, at unge sover anderledes
- Prøvehandlinger her i december
- På dagsordenen i SB igen i jan/februar.

10.(o/d) Den politiske ambition om, at flere børn og unge skal gå i skole
lokalt (25 min) (punkt udsat fra seneste SB-møde)

○ Kort oprids forløbet frem til d.d. (skimt evt. det oprindelige
høringsmateriale fra maj 2024:
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/p/Subsites/Skolestyrelse/Dialogf
orum/2024/240506_StortDialogforumSkole_Forberedende_materia
le_Flere-elever-gaar-i-skole-i-deres-lokalomraade.pdf)

○ Status på “Flere elever skal gå i skole i deres
lokalområde/nedlæggelse af inklusionscentrene)
i. Frivillig deltagelse
ii. Forløb hen over en 10-årig periode

○ Drøftelse og perspektiver: hvordan forholder ledelse og SB på Vestre
Skole sig til “Flere elever skal gå i skole i deres lokalområde

Punktet udskydes til næste møde…

11. Punkter til næste møde:
○ (d) Tanker om, hvordan vi gerne vil arbejde som ny

skolebestyrelse -og hvordan vi kommer godt i gang som ny
skolebestyrelse

○ Hvad vil vi gerne arbejde med som skolebestyrelse

12.Evt.

https://docs.google.com/document/d/1koqtyZ0QVMc6tiDuovTEURyestVtuzzutoUT_HmDq6Q/edit
https://docs.google.com/document/d/1koqtyZ0QVMc6tiDuovTEURyestVtuzzutoUT_HmDq6Q/edit
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/p/Subsites/Skolestyrelse/Dialogforum/2024/240506_StortDialogforumSkole_Forberedende_materiale_Flere-elever-gaar-i-skole-i-deres-lokalomraade.pdf
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/p/Subsites/Skolestyrelse/Dialogforum/2024/240506_StortDialogforumSkole_Forberedende_materiale_Flere-elever-gaar-i-skole-i-deres-lokalomraade.pdf
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/p/Subsites/Skolestyrelse/Dialogforum/2024/240506_StortDialogforumSkole_Forberedende_materiale_Flere-elever-gaar-i-skole-i-deres-lokalomraade.pdf



